
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 37

XXXVII Sesja w dniu 28 stycznia 2021 
Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 21:30 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXXVII sesji 
witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie obecności w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 



3. Wnioski do porządku obrad.

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski do porządku obrad. Następnie złożył  wniosek o
ograniczenie czasu wypowiedzi podczas procedowania poszczególnych punktów i poddał go 
pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Na podstawie § 40 punkt 4 Statutu Gminy Raszyn wnoszę o: 1. Czas na uzasadnienie projektu
uchwały przez wnioskodawcę ograniczony jest do 10 minut. 2. Czas wystąpień 
Przewodniczących Komisji Rady oraz Przewodniczących Klubów Radnych ograniczony jest 
do 5 minut. 3. Radny może zabrać głos w sprawie będącej przedmiotem obrad dwa razy z 
ograniczeniem czasowym wystąpienia do 3 minut każde. 4. Czas wypowiedzi „ad vocem” i 
wniosku formalnego ograniczony jest do 1 minuty. 5. W uzasadnionych przypadkach 
Przewodniczący Rady może przedłużyć czas wypowiedzi. 6. Przewodniczący Rady udziela 
głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie związanych z przedmiotem sesji objętych 
porządkiem obrad nie dłużej niż 3 minuty. . 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (6)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński

Przewodniczący Rady powiedział, że na Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki
powiedział,  że  padł  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie
„Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Raszyn na lata
2020 – 2024”.  W zawiązku z  tym Przewodniczący Rady ponowił  ten wniosek na sesji  i
poddał go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie „Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Raszyn na lata 2020 – 2024”. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Sławomir Ostrzyżek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)



Krzysztof Będkowski, Tadeusz Pawlikowski
BRAK GŁOSU (6)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Aranowski
BRAK GŁOSU (7)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Wiesław Szustak

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności urzędu w styczniu. Na wstępie powiedział, że
trwają  prace  nad  projektowaniem  ścieżek  rowerowych.  Realizowana  jest  piąta  faza
uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej w gminie Raszyn. Zrealizowano już wszystkie
zadania budowlane, pozostała realizacja systemu informatycznego. Dalej Wójt poinformował,
że została ukończona budowa ul. Hetmańskiej,  obecnie trwają odbiory techniczne.  Trwają
prace  na  ul.  Akacjowej  i  Orzechowej.  Zakończono  budowę  wodociągów  w  ulicach:
Olszynowej, Narożnej i Widok. Podpisano umowę na projekt ul. Szlacheckiej oraz na budowę
ul.  Ułańskiej  w  Dawidach  Bankowych.  Przeprowadzono  postępowanie  i  wyłoniono
wykonawców na przebudowę ulicy Waryńskiego na odcinku od ulicy Zacisze do od ulicy
Trakt Grocholicki. Również zostało przeprowadzone postępowanie i wyłoniony wykonawca
na  przebudowę  ulicy  Olszowej  na  odcinku  od  ulicy  Wesołej  do  ulicy  19 kwietnia.
Przeprowadzono przetarg i  wyłoniono wykonawcę na budowę placu zabaw przy Austerii.
Wójt  zaznaczył,  że  trwają  pracę  nad  projektowaniem  domu  komunalno-socjalnego  w
Podolszynie.  Miedzy czasie  część  mieszkańców tego rejonu złożyła  protest  przeciwko tej
budowie.  Cały czas  trwają prace  nad projektowaniem strażnicy w Dawidach Bankowych.
Następnie  Wójt  powiedział,  że  przychodnia  Judyta  prowadzi  na  terenie  Gminy  Raszyn
szczepienia przeciw Covid-19. Wójt nadmienił również, że w Nowych Grocholicach wybuchł
pożar, w którym nikt nie ucierpiał fizycznie. Trwa akcja pomocy dla pogorzelców. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  radna  B.  Sulima-Markowska  zgłosiła  uwagi  do
protokołu,  które  zostały  uwzględnione.  Natomiast  radny  A.  Zawistowski  złoży  zdanie
odrębne do protokołu. 



Przed głosowaniem poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Elżbieta Kuczara, Anna Matracka

6. Przedstawienie raportu z realizacji programu ochrony środowiska dla Gminy Raszyn 
za lata 2018-2019.

Raporty szczegółowo przedstawił Przedstawiciel firmy Eco-Precyzja Adam Gawron.

Przeprowadzona została dyskusja: 

Przewodniczący Rady zapytał na podstawie jakich danych zbierane były informacje o stanie
powietrza na terenie gminy Raszyn.

A. Gawron odpowiedział, że na podstawie dokumentów GIOŚ. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  rozwinięcie  tematu  wymiany  pieców  centralnego
ogrzewania tak zwanych „kopciuchów”. Zapytał jaki jest stosunek i tendencje mieszkańców,
co do tej akcji. 

Zastępca  Wójta  M. Kucharski  powiedział,  że  większe jest  zainteresowanie  ogólnopolskim
programem dofinansowania wymiany pieców niż gminnym. Do programu gminnego tylko
dwie osoby złożyły wniosek. 

Przewodniczący poprosił o informacje na temat smogo-busa. 

Zastępca  Wójt  powiedział,  że  prześle  radnym i  przedstawi  na  komisji  szczegółowe  dane
dotyczące wykorzystywania smogo-busa i drona. 

Rady A. Górecki zapytał na podstawie jakich badań została przeprowadzona analiza stanu
wód podziemnych oraz dlaczego nie są brane pod uwagę gminne czujniki zanieczyszczenia
powietrza do raportowania czystości powietrza w Gminie Raszyn?

A. Gawron odpowiedział, że jeżeli chodzi o stan wód podziemnych to również są to badania
GIOŚ. Jeśli  chodzi o badania powietrza to są to tylko czujniki GIOŚ ponieważ są bardzo
dokładne a czujniki gminne pełnią funkcję raczej edukacyjną. 



7. Uchwała w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Raszyn na lata 2020 – 2024”. (punkt zdjęto z porządku obrad)

Projekt uchwały zdjęto z porządku obrad.

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Raszyn 01 – rejon 
ul. Godebskiego.

Kierownik referatu Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Monika Łachniak zreferowała
projekt uchwały. Na wstępie powiedziała, że dotyczy ona terenów położonych między ulicą
Godebskiego  w  Raszynie  a  rezerwatem  przyrody  Stawy  Raszyńskie.  Na  działce
zlokalizowany  jest  obecnie  nieużytkowany  już  budynek  dawnego  przedszkola.  Działka
znajduje  się  w  warszawskim  obszarze  chronionego  krajobrazu  oraz  w  granicach  strefy
ochrony konserwatorskiej.  Z  uwagi  na  planowaną przez  gminę  Raszyn,  budową budynku
żłobka  na  działce  potrzebna  jest  zmiana  przeznaczenia  terenu,  która  umożliwiałaby
lokalizację  tego  rodzaju  budynków  użyteczności  publicznej,  ponieważ  plan  dopuszcza
wyłącznie budynki użyteczności z zakresu oświaty, natomiast w żłobek jest zakwalifikowany,
jako usługa zdrowia.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał o powierzchnię biologicznie czynną. Kierownik M. Łachniak
odpowiedziała, że według studium na tej działce wynosi ona 60%.

Radna B. Sulima-Markowska zapytała, kto podjął decyzję o lokalizacji żłobka?

Wójt  odpowiedział,  że  na  tym  terenie  było  kiedyś  przedszkole  a  działka  posiada  dobre
zaplecze  parkingowe  więc  uznano,  że  będzie  to  odpowiednia  lokalizacja  żłobka.  Został
złożony  wniosek  do  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych  i  Gmina  Raszyn  otrzymała
dofinansowanie na projektowanie i budowę żłobka. Na korzyść zadziałała tu lokalizacja w
kompleksie zabytkowym Austerii.

Radna B. Sulima-Markowska wyraziła zdanie, że jest to zła lokalizacja gdyż można było by
wybudować  żłobek  na  pustej  działce  przy  ul.  Pruszkowskiej  niedaleko  przedszkola  a
wówczas rodzice posiadający dzieci  w różnym wieku będą mogli  dowieźć dzieci w jeden
rejon gminy. Zwróciła uwagę, że należało wziąć pod uwagę kilka lokalizacji  i  wybrać po
analizie najlepszą z nich. Podkreśliła, że żłobek jest potrzebny i trzeba się zastanowić nad
lepszą lokalizacją.

Wójt wyjaśnił, że jest to dobra lokalizacja gdyż rodzice mają łatwy dostęp do al. Krakowskiej
aby dojechać do pracy w Warszawie. Następnie dodał, że funkcja żłobka dobrze wpisuje się
w kompleks Austerii.

Radny  A.  Górecki  powiedział,  że  cieszy  się  powstaniem żłobka,  ale  lokalizację  należało
skonsultować z radnymi i w miarę możliwości z mieszkańcami aby zapobiec w przyszłości
utratą środków tak jak w przypadków domu komunalno-socjalnego w Podolszynie.



Dyskutowano  na  temat  zasadności  lokalizacji  oraz  możliwości  wybudowania  tam  domu
dziennego pobytu dla seniorów. 

Radny W. Szustak zapytał,  co z dawnym budynkiem przedszkola i  czy w jakiś sposób w
przyszłości stary budynek przedszkola i nowy żłobka będą połączone czy to są dwa zadania
nie mające ze sobą nic wspólnego.

Wójt odpowiedział, że przy okazji budowy żłobka, budynek istniejący zostanie odbudowany i
wyremontowany  i  będzie  stanowił  zaplecze  funkcjonalne  dla  żłobka  w  postaci  różnego
rodzaju pomieszczeń technicznych, jak również gabinetów dla Dyrekcji i personelu. 

Radna  T.  Senderowska  wyraziła  zadowolenie  planami  budowy  żłobka  i  domu  pobytu
dziennego dla seniora.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych we wsi Raszyn 01 – rejon ul. Godebskiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kuczara
Uchwała nr XXXVII/317/2021

9. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka
ludzkiego HPV na lata 2021-2025”.

Kierownik  referatu  Oświaty  i  Spraw  Obywatelskich  Jolanta  Osowiecka  przedstawiając
projekt uchwały powiedziała, że stanowi on kontynuację programu, który jest prowadzany od
2010 roku. Jeśli chodzi o treść programu to opis programu zdrowotnego oraz cele nie zostały
zmienione. Jedynie do celu głównego została dopisana możliwość zaszczepienia dziewczynek
cztero-walentną  szczepionką.  Następnie  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Zdrowia,
Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  poruszono  temat  obowiązku  zameldowania  dziecka  w
Gminie Raszyn w celu skorzystania z programu. J. Osowiecka po analizie uznała, że zasadne
jest  aby dopisać,  że jest  możliwość  skorzystania  z  programu osób stale  zamieszkałych  w
Gminie Raszyn, a dla nie zameldowanych tylko na umotywowany wniosek rodzica.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  Anna  Matracka
poinformowała,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  z  przedyskutowaną
autopoprawką. 



Radna T. Senderowska zwróciła uwagę na błąd zapisu podstawy prawnej w uzasadnieniu do
uchwały. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy aby wyjaśnić tę kwestię. 

Po przerwie sprawdzono quorum i wznowił obrady.

Radna T. Senderowska powiedziała, że wyjaśniono kwestię błędnie zacytowanego artykułu i
zostanie  to  wprowadzone  autopoprawką.  Następnie  wyraziła  wątpliwość  do  zasadności
wydawania tak dużych środków w roku 2021 w dobie trwającej jeszcze pandemii.

Kierownik J. Osowiecka wyjaśniła, że kwota przeznaczona na ten program jest dość duża z
uwagi na to, że skumulowały się dwa roczniki dziewczynek, które nie zostały zaszczepione w
2019 i 2020 roku ze wzglądu na brak szczepionki na rynku.

Radny S. Ostrzyżek zwrócił uwagę aby uściślić zapis o osobach nie zameldowanych chcących
skorzystać  z  programu  np.  przez  dopisanie,  że  dotyczy  dziewczynek  których  rodzice
rozliczają się  w Urzędzie Skarbowym w Pruszkowie. 

Pani Kierownik J. Osowiecka powiedziała,  że wystarczającym, byłoby np. umotywowanie
wniosku przez rodzica, że płaci podatki w Gminie Raszyn i powiecie pruszkowskim. 

Radny A. Górecki przychylił się do zdania radnego S. Ostrzyżka.

Przewodniczący  rady  przychylił  się,  aby  wprowadzić  zapis  o  rozliczaniu  się  z  Urzędem
Skarbowym w Pruszkowie za pomocą autopoprawki.

Przed głosowaniem sprawdzono obecność na sesji.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka 
ludzkiego HPV na lata 2021-2025” wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXVII/318/2021

10.  Uchwała  w  sprawie  planu  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego
nauczycieli,  ustalenia  specjalności  i  form  kształcenia,  na  które  dofinansowanie  jest
przyznawane oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2021 roku za kształcenie
nauczycieli,  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę
Raszyn.



Kierownik referatu Oświaty i Spraw Obywatelskich Jolanta Osowiecka omawiając projekt
uchwały  powiedziała,  że  jest  on  opracowany  na  podstawie  wniosków  składanych  przez
dyrektorów szkół.  W budżetach  każdej  szkoły  zostały  wyodrębnione  środki  finansowe na
doskonalenie  zawodowe  nauczycieli  w  wysokości  0,8%  planowanych  rocznych  środków
przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Następnie zgłosiła autopoprawki do
projektu uchwały wynikające z dyskusji  podczas  Komisji  Oświaty,  Kultury i  Dziedzictwa
Narodowego.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane oraz 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2021 roku za kształcenie nauczycieli, 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Raszyn wraz z 
autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXVII/319/2021

11. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział,
chodzi  o  nadanie  nazwy  ulicy  położonej  w  Dawidach  Bankowych  w  grupie  ulic  gdzie
przyjęto nazewnictwo związane dziedziną muzyki. Właściciele nieruchomości przy tej drodze
zaproponowali nazwę ul. Klasyczna.  

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował,  że  komisji  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  z  propozycją
mieszkańców – ul. Klasyczna. Następnie dodał, że na posiedzeniu omawiano również projekt
uchwały nadania nazwy – ul. Migdałowa. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  zasugerowała  aby  nadać  nazwy  pozostałym  ulicom  z  tego
rejonu aby zamknąć ten temat.

Z. Tokarz powiedział, że przeanalizuje i skontaktuje się mieszkańcami i przygotuje projekty
uchwał na następną sesję. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn-Klasyczna. 
Wyniki głosowania



ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
\Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXVII/320/2021

12. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział, 
że jest to uchwała porządkująca gdyż na terenie Gminy Raszyn jest już ulica o nazwie 
Migdałowa. Zaproponował aby przedłużenie tej ulicy również nazwać tą nazwą gdyż ułatwiło
by to nadawanie numeracji budującym się tam domom.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn-Migdałowa. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXVII/321/2021

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie, oraz odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, nieruchomości opisanej w 
ewidencji gruntów i budynków jako działki numer 1222; 1223; 1217 o łącznej pow. 
0,0543 ha, obręb Raszyn01, na czas oznaczony powyżej 3 lat.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział,

że  z wnioskiem o dalsze wynajęcie wystąpił dotychczasowy dzierżawca Dom Bianco Sp. z

o.o.  Zawarta  z  dzierżawcą  umowa  dzierżawy  na  działki  położone  w  Raszynie  przy  Al.

Krakowskiej  przeznaczono  na  parking na  potrzeby dzierżawcy  prowadzącego  firmę  Dom

Bianco spółka z o.o. Zawarta umowa obowiązywała do dnia 31 grudnia 2020 roku. Opłata za

dzierżawę wyniesie netto 1.629,00 zł miesięcznie.



Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman

wyjaśnił, że ta oraz następna uchwała były opiniowane przez komisję i oba projekty uchwał

zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Radna T.  Senderowska zwróciła  uwagę na słowo „wynajęcie”  w uzasadnieniu,  które  jest

nieodpowiednie.  Uznano,  że  autopoprawką  zostanie  zastąpione  słowo  „wynajęcie”  na

„wydzierżawienie”.

Radna T. Senderowska zapytała, kiedy firma Dom Bianko wystąpiła z wnioskiem o dalszą

dzierżawę? Z. Tokarz odpowiedział, że 16 grudnia 2020. Radna dopytała na jaki okras będzie

zawarta umowa. Z. Tokarz odpowiedział, że na okras 3 lat.

Radna H. Koper zapytała ile lat firma Dom Bianco wynajmuje parking od gminy?

Z.  Tokarz  powiedział,  że  nie  potrafi  powiedzieć  ile  dokładnie,  ale  na  pewno  kilka  albo

kilkanaście lat.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie, oraz odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, nieruchomości opisanej w ewidencji 
gruntów i budynków jako działki numer 1222; 1223; 1217 o łącznej pow. 0,0543 ha, obręb 
Raszyn01, na czas oznaczony powyżej 3 lat wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Będkowski
Uchwała nr XXXVII/322/2021

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział,
że  chodzi  o  przyłączę  światłowodowe  dla  firmy  Dom  Bianco.  Do  tej  pory  firma
telekomunikacyjna  płaciła  1000  zł  rocznie  za  służebność  przesyłu.  Ponieważ  poprzednia
umowa skończyła się i firma telekomunikacyjna chce dalej korzystać z tej służebności.



Radna T. Senderowska zapytała czy ta służebność była wyceniana? Z. Tokarz powiedział, że
był  protokół  uzgodnień  między  gminą  a  przedsiębiorstwem  telekomunikacyjnym  i  w
porozumieniu  ustalono  kwotę  1000  zł  rocznie.  Radna  powiedziała,  że  powinna  zostać
zrobiona wycena. Następnie zapytała, kiedy został złożony wniosek. Z. Tokarz powiedział, że
21 grudnia 2020. Radna zgłosiła swoje uwagi w kwestii nieścisłości w uchwale i że nastąpi
bezumowne korzystanie ze służebności oraz, że brakuje daty rozpoczęcia trwania umowy.

Radca prawny wyraziła opinię, że nie ma potrzeby wpisywać daty rozpoczęcia umowy gdyż
nie wiemy ile potrwają formalności u notariusza. 

Radna  T.  Senderowska zapytała  w jakiej  formie  prawnej  do  tej  chwili  była  ustanowiona
służebność dla tej firmy. Z. Tokarz odpowiedział, że na podstawie aktu notarialnego. Radna
zwróciła uwagę, że nie ma wpisu do księgi wieczystej. Z. Tokarz poprosił o przerwę w celu
wyjaśnienia tej kwestii.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

Po przerwie sprawdzono listę obecności, Przewodniczący Rady stwierdził quorum i wznowił
obrady.

Z. Tokarz wyjaśnił,  że w 2017 roku kiedy została ustanowiona poprzednia służebność nie
było urządzonej księgi wieczystej, dlatego m.in. nie było tam wpisów Obecnie księga jest i
jeśli zostanie podjęta uchwała, aktem notarialnym zostanie zrobiony wpis.

Przewodniczący  Rady  zapytał  jaki  jest  koszt  wpisu  do  księgi  wieczystej?  Z.  Tokarz
odpowiedział,  że  około  200  zł.  Przewodniczący  Rady  zasugerował,  aby  o  taką  kwotę
zwiększyć opłatę dzierżawną. 

Radna T.  Senderowska wyraziła  wątpliwość,  co do zasadności  sformułowania  w uchwale
„służebność  gruntowa,  która  dotyczyć  będzie  prawidłowego  utrzymania  infrastruktury
technicznej”. Z. Tokarz powiedział, że treść uchwały jest ogólna a notariusz doprecyzuje w
umowie.

Radny A. Górecki zapytał, czy jakiekolwiek służebności są wyceniane przez rzeczoznawców.
Zwrócił uwagę, że nie powinno być tak, że ta kwota jest wymyślana a nie wyceniana.

Z. Tokarz powiedział, że większość służebności jest ustalana nieodpłatnie.

Radca prawny wyraziła opinię, że nie ma przeciwwskazań do robienia w takich sytuacjach
wyceny jednak wiąże się to z dodatkowymi kosztami.

Radny S. Ostrzyżek zapytał,  czemu na tak krótki okres jest zawierana umowa? Z. Tokarz
wyjaśnił,  że nie wiadomo jak długo firma telekomunikacyjna będzie świadczyć usługi dla
firmy Dom Bianco. Radny Ostrzyżek wyraził  zdanie,  iż uchwały powinny mieć charakter
raczej ogólny a dopiero notariusz doprecyzowuje i ustala szczegóły.

Radna T. Senderowska poprosiła o przekazanie aktu notarialnego poprzedniej służebności. Z.
Tokarz powiedział, że nie było aktu notarialnego z powodu braku księgi wieczystej. Radna
stwierdziła, że taka służebność jest nie ważna. 



Radca  prawny  powiedziała,  że  oświadczenie  w  formie  aktu  notarialnego  musiało  zostać
sporządzone gdyż tak stanowi prawo. Jeśli nie to było to jest to błędne. 

Ustalono, że o ile był sporządzany to Z. Tokarz przekaże akt notarialny radnej T. 
Senderowskiej.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka 
Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Janiszewski
Uchwała nr XXXVII/323/2021

15. Uchwała w sprawie zmiany statutu „Centrum Kultury Raszyn” w Raszynie

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski
prezentując  projekt  uchwały  powiedział,  że  jest  to  uchwała  porządkowa  wynikająca  z
wcześniej podjętych uchwał. Przedstawił autopoprawki wynikające z dyskusji na posiedzeniu
komisji.

Radny R.  Kowalczyk zgłosił  propozycję  zmian w treści  uchwały,  Zmiany mają  dotyczyć
pracy  wolontariusza  w  CKR.  Następnie  dodał,  że  propozycja  jest  konsekwencją  zaleceń
pokontrolnych Komisji Rewizyjnej.

Radny A. Zawistowski poprosił o wprowadzenie autopoprawki w uzasadnieniu oraz w treści
uchwały w postaci dodania zapisu „z mocą obowiązującą od dnia uchwalenia”.

Odbyła  się  dyskusja  między  radcą  prawnym  a  radnym  A.  Zawistowskim  na  temat
zaproponowanej zmiany dotyczącej wejścia w życie uchwały. 

Radna E. Kuczara zwróciła uwagę, że uchwała podjęta w maju 2020 roku nie uwzględniała w
podstawie prawnej ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. Poprosiła
o opinię pani mecenas.

Radca  prawny  powiedziała,  że  tamta  uchwała  została  podjęta  na  podstawie  ustawy  o
samorządzie gminnym i to było prawidłowe.

Radna  E.  Kuczara  zauważyła,  że  to  dyrektor  instytucji  powinien  wystąpić  z  propozycją
nadania  nazwy  instytucji  kultury  i  od  razu  zaproponować  zmianę  statutu.  Zapytała  czy
Dyrektor CKR zgłaszał propozycje nazwy im. Jana Pawła II?



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski
odpowiedział, że dyrektor CKR nie składał wniosku. Z wnioskiem wystąpili mieszkańcy. 

Odbyła  się  dyskusja  na temat  zasadności  wprowadzania  zapisów zaproponowanych przez
radnego R. Kowalczyka.

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy.

Po  przerwie  sprawdzono  obecność,  Przewodniczący  Rady  stwierdził  quorum  i  wznowił
obrady.

Radny A. Zawistowski powiedział, że ustalił podczas przerwy z radcą prawnym ostateczne
brzemiennie paragrafu 3: „ Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu
w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Mazowieckiego.  Zmiana  nastąpiła  również  w
uzasadnieniu.

Radny R. Kowalczyk podyktował treść zaproponowanej zmiany.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  wszystkie  zgłoszone  zmiany  będą  wprowadzone  w
formie autopoprawek.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany statutu „Centrum Kultury Raszyn” w Raszynie wraz z 
autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

Radny J. Aranowski zwrócił uwagę, że uchwała została przegłosowana z autopoprawkami 
jednak autorem projektu był radny A. Zawistowski.

Radca prawny powiedziała, że Przewodniczący Rady był wnioskodawcą i on zdecydował, że 
wprowadza autopoprawki. 

Przewodniczący Rady poprosił o wyrażenie zgody radnego A. Zawistowskiego na 
wprowadzenie zmian w formie autopoprawki. Radny wyraził zgodę.

W związku z wątpliwościami Przewodniczący Rady zarządził reasumpcję głosowania. 

Głosowano w sprawie:



Reasumpcja głosowania uchwała w sprawie zmiany statutu „Centrum Kultury Raszyn” w 
Raszynie wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Tadeusz Pawlikowski
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Janiszewski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVII/324/2021

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn za rok 2020.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk odczytał sprawozdanie z działalności 
Komisji Rewizyjnej.

17. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski
poinformował,  że  komisja  obradowała między  sesjami  dwukrotnie  zajmując  się  sprawami
organizacyjnymi i podsumowaniu prac komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski
poinformował, iż komisja nie obradowała w styczniu.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował,  że  komisja  opiniowała  projekty  uchwał  na  sesję  oraz  spotkała  się  z
mieszkańcami Podolszyna w sprawie budowy budynku socjalno-komunalnego. 

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisji nie obradowała między sesjami.

Przewodnicząca  Anna  Matracka  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki
poinformowała,  że  komisja  spotkała  się  raz  i  opiniowała  projekt  uchwały  na  sesję  oraz
omawiano temat zorganizowania na terenie gminy jadłodzielni.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław
Aranowski powiedział, że komisjami nie obradowała między sesjami.



Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   Ryszard  Kowalczyk   poinformował,  że  komisja
obradował  raz  w  celu  opracowania  sprawozdania  z  działalności  w  2020  roku  oraz
opracowywała plan pracy na 2021 rok.

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja
nie obradowała między sesjami.

18. Sprawy różne.

Radna B. Sulima-Markowska wróciła do spotkania w gronie wszystkich radnych odnośnie
domu  komunalno-socjalnego  w  Podolszynie.  Poprosiła  aby  nie  odwlekać  tego  tematu.
Poinformowała, że poprosiła o dane z urzędu na ten temat.

Radny A. Zawistowski na wstępie swojej wypowiedzi przytoczył treść interpelacji dotyczącej
zmian w przebiegu trasy linii R 1. Odpowiedź jaką uzyskał jest sprzeczna z ustaleniami z
jakie padły na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego.
Radny uznał, że jest to lekceważenie Rady Gminy. Następie przytoczył swoją interpelacje
dotyczącą  lokalizacji  przystanku  na  ul.  Waryńskiego  i  Zacisze.  Zaznaczył,  że  przy
projektowaniu  i  wykonaniu  tej  drogi  nie  uwzględniono  przystanku.  Poprosił  również  o
zlokalizowanie  na ul.  Waryńskiego progów zwalniających.  W dalszej  kolejności  poruszył
temat nie odśnieżania dróg i chodników gdyż Wójt nie wydał zgody na to aby firma oczyściła
drogi ze śniegu. Na koniec zapytał o petycję w sprawie remontu ul. Szlacheckiej w Dawidach
Bankowych i zbieraniu podpisów mieszkańców.

Radny  M.  Bańburski  zadał  pytania  od  mieszkańców  dotyczące  bałaganu  w  odbiorze
odpadów.  Na  początku  roku  wynikło  zamieszanie  ze  zmianą  harmonogramów  odbioru
odpadów.  Następnie  poruszył  kwestię  obsługi  interesantów  w  Urzędzie.  Uważa,  że
przyjmowanie po jednej osobie w pomieszczeniu przy wejściu jest prowizorką. Mieszkańcy
stoją w kolejkach i długo oczekują na załatwienie sprawy.

Zastępca Wójta  M. Kucharski odpowiedział,  że firma odbierająca odpady, miała  ogromne
problemy z pracownikami. Wielu z nich było na kwarantannie. Jednak firma MZO szybko
zadziałała  i  stworzyła nowe harmonogramy.  Jeśli  chodzi  o obsługę interesantów Zastępca
Wójta  wyjaśnił,  że  wynika  to  z  układu  budynku.  Obecnie  urząd  funkcjonuje  w  miarę
sprawnie.  Została  postawiona  poczekalnia  przed  budynkiem  aby  mieszkańcy  nie  musieli
oczekiwać na mrozie.  Zaznaczył,  że urząd w Raszynie funkcjonuje w miarę normalnie  w
porównaniu  do  innych  urzędów  w  okolicy,  które  dużo  bardziej  ograniczają  obsługę
interesantów. Na koniec dodał, że trwa proces przeniesienia Sali Ślubów do Austerii a potem
zostaną wyremontowane pomieszczenia po USC. 

Radna  T.  Senderowska  zapytała  czy  doszło  już  do  zwrotnego  przeniesienia  własności
budynku Centrum Medycznego. 

Wójt odpowiedział, że zostały wysłane stosowne pisma do Miasta Stołecznego Warszawy. Na
razie nie otrzymano odpowiedzi. 

Radna T. Senderowska zapytała czy Gmina Raszyn wystąpiła o zwrot poniesionych nakładów
i jaka jest to kwota. 



Wójt  odpowiedział,  że  wystąpił  z  takim roszczeniem i  jest  to  kwota zgodna z  ewidencją
środków trwałych.

Radna T. Senderowska poruszyła temat artykułu w „Kurierze Raszyńskim” na temat Centrum
Medycznego.  Wyraziła  zbulwersowanie  i  stwierdziła,  że  jest  to  wprowadzanie  w  błąd
mieszkańców. 

Wójt  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  powiedział,  że  kiedyś  był  zły  poziom  opieki
zdrowotnej mieszkańców przez SZPZLO Ochota. Obecnie sytuacja się poprawiła i nie ma
problemu z dostaniem się  do lekarza.  Zauważył,  że  jedynie  Centrum Medyczne „Judyta”
otrzymała zgodę na prowadzenie szczepień przeciw COVID-19 a nie SZPZOL Ochota.

Radny  A.  Zawistowski  podkreślił,  że  SZPZOL  Ochota  składało  wniosek  o  możliwość
wykonywania szczepień tylko dostało odmowę po czym złożyło wniosek ponownie. 

Radny A. Górecki odniósł się do sytuacji z Centrum Medycznym Raszyn, wskazując na zbyt
późną reakcję p. wójta na skandaliczną obsługę pacjentów przez ZOZ Ochota i  w dalszej
kolejności nierozważne postepowanie w celu poprawy sytuacji.  Podziękował mieszkańcom
gminy i organizatorom akcji charytatywnych polegających na  zbieraniu żywności i odzieży
dla bezdomnych. Wymienił nazwiska dwóch osób - pani Anny Lange inicjatorki tej akcji oraz
Andrzeja  Zawistowskiego,  niezwykle  zaangażowanych  w  przedsięwzięcie.  Następnie
poruszył  temat  działek  gminnych  przy  ul.  Cichej  w  Rybiu.  Poprosił  przewodniczącego
komisji   p.  J.  Hofmana   o  punkt  w  porządku  posiedzenia  komisji  oraz  p.  wójta  o
przygotowanie materiałów na ten temat i przedstawienie ich na komisji. W dalszej kolejności
wskazał  na  fragment  zielni  ul.  Orzechowej,  który jest  zarastany chwastami.  Poprosił  aby
zabudować chodnikiem lub w inny sposób utwardzić  ten fragment.  Na koniec poprosił  o
wyjaśnienie jakie firmy nie chcą współpracować w kwestii remontu ul. Małej, temat ten radny
poruszał już na poprzedniej sesji. 

Wójt  w  odpowiedzi  na  kwestię  zarośniętego  fragmentu  ul.  Orzechowej  powiedział,  że
mieszkanka prosiła aby pozostawić ten fragment jako pas zieleni gdyż należy on do niej. Jeśli
chodzi o firmy, które nie chcą podjąć się remontu ul. Małej, to były to rozmowy nieoficjalne i
Wójt nie ma obowiązku przekazywać ich treści. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  poruszyła  temat  braku  Strategii  Rozwoju  Gminy  Raszyn.
Następnie poprosiła o przedstawienie na jakim etapie jest procedura związana z przebudową
ul.  Miklaszewskiego.  Zapytała  również  czy  podanie  mieszkańców  ul.  Szlacheckiej  i
Rycerskiej o niewywłaszczanie ich z posesji zostało uwzględnione w projekcie. 

Wójt odpowiedział, że na spotkaniu z mieszkańcami w sprawie ul. Szlacheckiej powiedział
mieszkańcom, że jak będzie gotowa wstępna koncepcja przebiegu tej drogi to przedstawi ją
mieszkańcom.  Mieszkańcy  zgłaszali  swoje  sugestie  do  koncepcji.  Odonośnie  ul.
Miklaszewskiego Wójt powiedział, że starostwo zawiesiło postępowanie i przekazało jeden
egzemplarz projektu do Urzędu Wojewódzkiego i czekamy na kompletowanie dokumentacji.
Jeśli chodzi o strategię to Wójt powiedział,  że już odpowiadał na ten temat i trwają prace
przygotowawcze. 

Radny M. Bańburski zwrócił uwagę na sytuacje pogorzelców z Nowych Grocholic. Zapytał
jak z udzielania pomocy wywiązał się GOPS.



Wójt powiedział, że byłaby to subiektywna ocena działania gminnej jednostki. GOPS działa
na postawie procedur i dokumentacji z czego wywiązuje się dobrze.  

Radny J.  Aranowski  wrócił  do tematu  ul.  Szlacheckiej  i  całego ciągu komunikacyjnego i
stwierdził, że proces ten jest przykładem demokracji, ponieważ jest przygotowywany projekt
do którego mieszkańcy mogą zgłaszać swoje uwagi.

Radna  T.  Senderowska  poprosiła  Przewodniczącego  Rady  aby  zobowiązał  Wójta  do
przekazania Radzie pisma, w którym Gmina Raszyn występuje o zwrot nakładów. 

Radny S. Ostrzyżek zapytał czy gmina ma obowiązek zapewnienia mieszkania osobom, które
otrzymały nakaz eksmisji i jeśli gmina nie posiada wolnych mieszkań to czy jest zobowiązana
do ponoszenia kosztów wynajmu mieszkania dla takiej osoby lub rodziny. Dopytał ile jest
takich rodzin w Gminie Raszyn i czy Gmina płaci za wynajem mieszkań?

Wójt  potwierdził,  że  jeśli  osoba  ma  wyrok  eksmisyjny  wówczas  Gmina  ma  obowiązek
zapewnić jej mieszkanie. Jeśli Gmina nie ma lokalu to pokrywa koszty wynajęcia lokalu.

Zastępca Wójta uzupełnił, że jest pięć rodzin, które mają pierwszeństwo w uzyskaniu lokalu
socjalnego. Gmina obecnie wynajmuje mieszkanie trzem rodzinom przeniesionym budynku
socjalnego w Podolszynie gdzie będzie budowany nowy dom komunalno-socjalny.

Przewodniczący  Rady  przypomniał  dwie  akcje  charytatywne  prowadzone  przed  świętami
Bożego Narodzenia. Pierwsza polegała na wręczaniu upominków dla dzieci na runku przed
Urzędem, która przez niektórych radnych została źle oceniona. W drugiej akcji rozwożone
były posiłki wigilijne dla ubogich osób. Na koniec podziękował wszystkim zaangażowanym
w obie akcje.

Na koniec Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi Janek Jerzemu Rzepce.

Sołtys  wypowiedział  się  w  kwestii  pomysłu  wybudowania  domu  seniora  popierając  tę
propozycję. Następnie zaproponował wybudowanie tężni w parku. Poruszył również problem
w zgłaszaniu firmie MZO Pruszków odbioru odpadów wielkogabarytowych. W dalszej części
wypowiedzi sołtys poruszył jeszcze następujące tematy: wiaty autobusowej na ul. Wspólnej,
koszy na śmieci na ul. Mszczonowskiej, potrzeby zamontowania lustra na ul. Wspólnej.

Wójt i sołtys Janek dyskutowali na temat wykonania zbiornika retencyjnego w okolicy ul.
Godebskiego.

19. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący Rady nie przekazał komunikatów.

20. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący rady zamknął obrady.
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